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SUPERLIGA, ETAPA II (PLAYOFF)
STADIONUL „ION OBLEMENCO“, CRAIOVA

CFR CLUJ

Meci de gală și posibil cel mai important al sezonului astăzi, pe Ion 
Oblemenco. Întâlnim cea mai bună echipă din România ultimilor 
ani, dar și un adversar cu care nu am pierdut în ultimele patru 
partide ”acasă”, din care am câștigat trei. Cu o nouă victorie în 

această seară, una care ne stă în puteri dacă ne mobilizăm cu toții 
la maximum, ne-am apropia la doar 2 puncte de cea care rămâne 
principala favorită la titlul din Superliga. Hai pe stadion, oltenii!

NU STAȚI ACASĂ! 
ȘTIINȚA ARE 

NEVOIE DE VOI



„Cred că orice echipă 
care vine pe 
Oblemenco 
se teme şi 
e normal 
să fie 
aşa“

ANDREI IVAN:

De când cu preluarea banderolei de căpitan de la Bancu, în această 
iarnă, dar şi de când cu venirea pe lume a primului său copil, ceva pare 
schimbat la ANDREI IVAN. Este mai concentrat şi mai matur în joc, iar 
această schimbare de atitudine se vede şi în celebrările de după goluri, 
care sunt mai calme şi, o spune chiar el, cu riscuri mult mai mici pentru 
potenţiale accidentări nedorite. Deşi este unul dintre cei mai în formă 
jucători români de la reluarea campionatului, căpitanul nostru nu a fost 
convocat la Naţionala pe care se mândreşte atât de mult s‑o reprezinte. 
Spune însă că respectă decizia selecţionerului şi că e şi mai ambiţionat să 
îl determine pe acesta să‑l convoace la viitoarea acţiune.



Salut, Andrei! Ai marcat 6 goluri de la reluarea campionatu-
lui şi eşti unul dintre cei mai în formă fotbalişti din Super-
liga. Care crezi că sunt explicaţiile pentru această formă bună 
a ta?

Salut. Mă simt foarte bine de la venirea lui Mister. Mi‑a dat 
multă încredere în mine şi m‑a făcut să mă simt mai încrezător 
şi mai determinat pe teren. Familia mea mă ajută şi ea mult.

Apropo de familie, ai devenit tată la finalul anului trecut. Ţi 
se pare că acest eveniment te‑a ajutat să te maturizezi? Ce ai 
învăţat această experienţă?

Da, aşa cred, că m‑a ajutat inclusiv în ce arăt pe teren. Mi‑am 
dorit mereu o familie a mea şi acum, că o am, îmi dau seama cât 
de importantă este. Familia e mereu pe primul loc, fie că vorbim 
de soţie şi copii, fie de colegii din familia Ştiinţei.

Cum ţi s‑au schimbat obiceiurile şi modul în care îţi petreci 
timpul liber de când ai o soţie şi un copil? 

Viaţa mi s‑a schimbat în bine în general de când m‑am căsăto‑
rit şi mai ales de când a venit pe lume fetiţa noastră, de care sunt 
foarte mândru. Soţia mea este înţelegătoare şi aproape, iar eu fac 
tot ce pot în timpul liber pentru a îi oferi şi ei, şi fetiţei noastre, 
ce au nevoie.

Şi modul de a celebra de după goluri s‑a schimbat: ai trecut de 
la tumba „marcă înregistrată“ la un gest de încrucişare a mâi-
nilor în aer. Ce semnificaţie are acest nou mod de a sărbători 
golurile şi cum ai ajuns să‑l faci?

Mă hotărâsem de mult să nu mai fac tumba aceea, pentru că, 
deşi spectaculoasă, pericolul de accidentări era mare. Mi s‑a părut 
mai important să evit asta, ca să mă asigur că voi marca astfel cât 
mai mult pe parcursul unui sezon. Puteţi zice că şi această decizie 
a fost parte din maturizarea mea. Noul mod de a sărbători golurile 



nu are o semnificaţie anume, pur şi simplu asta mi‑a venit să fac 
atunci când am marcat prima oară şi aşa a rămas.

Cum se simte banderola de căpitan al Ştiinţei purtată pe braţ? 
Te „arde“, cum zicea Gică Craioveanu că ar trebui să se întâm-
ple?

Cam aşa este, domnul Craioveanu are dreptate. Simt o presi‑
une mai mare dar şi o responsabilitate mai mare când port ban‑
derola echipei pe care o iubesc de mic copil şi la care am crescut. 
Mă bucur că nu o port degeaba, ca să zic aşa, pentru că cred că 
de când am preluat‑o mă descurc foarte bine.

Ai peste 200 de meciuri în tricoul Universităţii şi peste 50 de 
goluri înscrise. Care dintre aceste meciuri este cel de care îţi 
aminteşti cu cea mai mare bucurie şi de ce?

Sunt foarte multe meciuri de care îmi amintesc cu mare bucu‑
rie şi mi‑e greu să aleg unul. Totuşi, aş zice că acela care îmi vine 



primul în minte şi mă bucură este victoria cu 2‑0 de pe Arena 
Naţională, cu FCSB. Mă ştiţi doar, victoriile cu FCSB sunt impor‑
tante pentru mine şi cred că şi pentru colegii mei.

Dar cel mai frumos gol pe care l‑ai marcat în tricoul Ştiinţei 
care este, pentru tine?

L‑aş numi chiar pe cel marcat la ultimul meci cu CFR, pentru că 
şi aceea a fost o victorie foarte importantă pentru noi. Mă refer 
la primul, cel înscris din lovitură liberă. A fost o partidă dificilă 
şi aveam cu toţii nevoie de acel moment de descătuşare, a fost un 
sentiment foarte plăcut.

Mai ai oameni în viaţă care să‑ţi spună „Jdechi“, adică să folo-
sească porecla ta din copilărie? 

Nu foarte mulţi, pentru că de când am venit la Craiova nu prea 
mi‑a mai zis nimeni aşa. Aceasta este porecla mea din copilărie, 
într‑adevăr, dar o folosesc doar prietenii mei din Moreni. Atunci 
când mă mai văd cu ei aşa îmi zic, de obicei.

Ai prins mulţi antrenori la Ştiinţa, în cele două perioade lungi 
petrecute aici. Care dintre foştii tăi antrenori ţi‑a rămas cel 
mai aproape de suflet şi din ce motive? Am vrea să ştim şi care 
e relaţia cu noul antrenor, Eugen Neagoe.

Aşa este, am lucrat cu mulţi antrenori şi aş zice că m‑am înţeles 
foarte bine cu toţi. Mi‑e greu să aleg preferaţii mei, dar aş zice că 
Laurenţiu Reghecampf şi Eugen Neagoe. Pe amândoi i‑am sim‑
ţit foarte apropiaţi şi e o plăcere să lucrezi cu ei ca jucător. Des‑
pre relaţia cu Mister v‑am zis deja că e una foarte bună şi că mare 
parte din jocul meu bun din această perioadă i se datorează.

Care este coechipierul fost sau actual alături de care te‑ai sim-
ţit cel mai bine în teren şi pe care îl admiri cel mai mult ca 
fotbalist?



Alexandru Cicâldău, fără îndoială. Am fost foarte apropiaţi cât 
timp am jucat împreună la Universitatea şi şi acum ne simţim 
foarte bine când ne mai întâlnim la lot. A zis şi el într‑un interviu 
recent că sunt cel mai bun prieten al lui de la reunirea lotului şi 
m‑am bucurat.

Avem victorii pe linie acasă de la venirea lui Eugen Neagoe. 
De ce crezi că suntem atât de redutabili pe teren propriu?

Suntem o echipă bună în primul rând, cred că ne‑am maturizat 
mult în ultima vreme ca grup şi asta se vede mai ales pe stadio‑
nul propriu, unde abordăm cu mai multă încredere şi mai multă 
răbdare meciurile. Ştim ce avem de făcut şi, evident, e mereu un 
mare plus că suporterii ne împing de obicei de la spate.



Întâlnim cea mai bună echipă din România ultimilor ani, dar 
una pe care am şi învins‑o recent, 2‑0 în sezonul regulat. Cum 
crezi că va fi meciul, oare putem să îi batem din nou? Şi ce tre-
buie să facem ca să reuşim o nouă victorie?

Toate meciurile din playoff sunt grele, dar cu atât mai mult cele 
cu CFR. E o echipă care se închide foarte bine şi, deşi în ultima 
vreme şi‑au mai schimbat şi ei stilul în unul mai ofensiv, cred că 



la Craiova tot atenţi pe apărare vor fi. Avem şi acest avantaj al ulti‑
mului meci care e încă proaspăt în amintire şi pe care l‑am câş‑
tigat destul de clar, şi atunci am ştiut ce avem de făcut şi ştim şi 
acum, suntem foarte încrezători.

Ce sentimente ai referitor la echipa naţională şi la selecţio-
nerul acesteia? Au fost foarte multe voci în această perioadă 
care au spus că meritai să fii convocat.

Vă daţi seama că prea bine nu pot să mă simt, dar nici nu aş vrea 
să comentez decizia selecţionerului. Pot doar să respect hotărâ‑
rile sale şi să‑mi aştept rândul. Am încredere că atâta vreme cât 
eu voi arăta în continuare bine, şi dumnealui va aprecia asta şi 
mă va convoca.

Acea victorie recentă cu CFR a venit în urma „dublei“ tale. 
Crezi că ţi‑a luat frica Dan Petrescu şi ce mesaj le‑ai transmite 
adversarilor noştri din această seară?

Nu doar Dan Petrescu, cred că ne‑au luat frica cu toţii (râde). 
Acum serios vorbind, cred că orice echipă care vine pe Oblemenco 
se teme şi e normal să fie aşa. Suntem o echipă foarte bună, mai 
ales acasă, iar stadionul nostru este unul care cred că îi intimi‑
dează pe adversari, mai ales când e multă lume pe el.

Îţi mulţumim pentru răbdare şi te rugăm să le transmiţi un 
mesaj şi suporterilor care vor citi acest interviu la meciul cu 
CFR.

Parcă nu ne‑am văzut de mult cu toţii, adică să avem stadionul 
plin ochi şi să fie atmosfera aia de meci mare şi de povestit nepo‑
ţilor. Asta mi‑ar plăcea foarte mult, să vină în număr cât mai mare 
la meci şi să simţim de la vestiare cum vuiesc tribunele în aştep‑
tarea noastră şi a meciului.



ŢARA DE ORIGINE
Basilio e născut la Mbini, un orăşel de circa 14.000 de locui‑

tori de pe malul Oceanului Atlantic. Guineea Ecuatorială este o 
ţară micuţă, cu o populaţie de 1,5 milioane de locuitori, situată pe 
coasta de vest a Africii Centrale. Graţie rezervelor ei importante 
de petrol, este una dintre ţările cele mai bogate din Africa, însă 
regimul politic caracterizat de organizaţiile occidentale civice şi 
de media drept „mai degrabă dictatorial“ face ca această bogăţie 
să fie distribuită nedrept şi inegal în rândurile cetăţenilor. Ţara 
este o fostă colonie spaniolă, ceea ce face ca majoritatea popu‑
laţiei (circa 88%) să fie creştină. Imnul ţării se intitulează „Să 
păşim împreună pe calea imensei noastre fericiri“. Fotbalul este 
un sport popular în Guineea Ecuatorială, care a găzduit de două 
ori Cupa Africii: o dată în 2012, alături de Gabon, şi apoi de una 
singură în 2015. În 2012 „Naţionala“ lui Ndong a fost eliminată 
în sferturile de finală de Coasta de Fildeş, iar în 2015 a pierdut în 
semifinale în faţa Ghanei.  

F I Ş Ă � D E� 
L E U  N O U

Basilio Ndong – 
noul stâlp  
din stânga 
apărării
Date personale

Născut: 17 ianuarie 1999 

Locul naşterii: Mbini  
(Guineea Ecuatorială)

Înălţime: 1,73 metri

Selecţii la echipa naţională: 36



NAŢIONALA
Sosit în această iarnă la Ştiinţa, Basilio Ndong a fost integra‑

list în cele două victorii preţioase obţinute de ţara sa, Guineea 
Ecuatorială, ambele împotriva Botswanei (2‑0 pe teren propriu şi 
3‑2 în deplasare). Cele două rezultate îi asigură Naţionalei leului 
nostru cel puţin locul 2 într‑o grupă de calificare la Cupa Africii 
din care mai fac parte Tunisia şi Libia. Cu două meciuri rămase 
de jucat din grupa preliminară, Guineea Ecuatorială este la doar 
un punct în spatele Tunisiei şi are o şansă mare să obţină chiar 
primul loc la final, deoarece pe 12 iunie urmează să joace pe teren 
propriu împotriva liderului. Locul 1 ar aduce cu sine o calificare 
directă la Cupa Africii, care va fi găzduită de Coasta de Fildeş în 
perioada ianuarie – februarie 2024. În cazul în care echipa lui 
Ndong va rămâne pe poziţia secundă, în schimb, aceştia vor avea 
nevoie de un meci de baraj pentru a accede în faza finală a com‑
petiţiei.

CARIERA DE FOTBALIST
Ndong şi‑a început cariera la clubul de juniori Cano Sport Aca‑

demy, situat în capitala Guineei Ecuatoriale, oraşul Malabo. La 
câteva zile după ce împlinise 19 ani, în ianuarie 2018, a venit în 
Europa, la clubul macedonean FK Shkupi, pentru care are 44 de 
apariţii în două sezoane. În 2020 a semnat cu clubul belgian Wes‑
terlo, dar a fost cedat împrumut în Norvegia, la IK Start, după 
doar 4 apariţii la prima echipă a belgienilor. Ndong a reuşit un 
gol şi 12 assist‑uri în cele 38 de partide disputate pentru Start şi 
tot de acolo a şi fost cumpărat de Universitatea.



ŢARA DE ORIGINE
Macedonia de Nord este o ţară mică (1,8 milioane de locuitori) 

situată în regiunea geografică mai mare numită generic Macedo‑
nia. Ţara este la întretăierea multor ambiţii politice şi naţiona‑
liste, învecinându‑se cu Kosovo la nord‑vest, cu Serbia la nord, 
cu Albania la vest, cu Grecia la sud, respectiv cu Bulgaria la est. A 
făcut parte din fosta Iugoslavie până la câştigarea paşnică a inde‑
pendenţei, în 1991. Anterior, până la al doilea război mondial, 
fusese o parte a Bulgariei. Cele mai populare sporturi din Mace‑
donia de Nord sunt fotbalul, baschetul şi handbalul. Probabil cel 
mai celebru fotbalist din istoria ţării este Darko Pancev, cel care a 
marcat penaltiul decisiv din finala Cupei Campionilor Europeni, 
pe care Steaua Roşie Belgrad a câştigat‑o în 1991, împotriva lui 
Marseille. 

NAŢIONALA
Gjoko Zajkov este un obişnuit al Naţionalei ţării sale, pentru 

care a evoluat la toate nivelurile de juniori, înainte să facă pasul 

F I Ş Ă � D E� 
L E U  N O U

Gjoko Zajkov – 
experienţă  
şi spirit  
de luptă
Date personale

Născut: 10 februarie 1995 

Locul naşterii: Skopje 
(Macedonia de Nord)

Înălţime: 1,86 metri

Selecţii la echipa naţională: 22



către echipa mare. Pe 2 iunie 2016 şi‑a făcut debutul ca senior pen‑
tru Macedonia de Nord şi a strâns ulterior 22 de selecţii în Naţi‑
onală, pentru care a şi marcat un gol, într‑un egal 3‑3 pe terenul 
Estoniei, în Liga Naţiunilor C. Săptămâna trecută, Zajkov a jucat 
90 de minute în primul meci de calificare al ţării sale, câştigat  cu 
2‑1 în faţa Maltei. Macedonia de Nord face parte dintr‑o infernală 
grupă C, în care va mai înfrunta Anglia, Italia şi Ucraina. În vara 
lui 2021, Zajkov şi colegii săi au intrat în istoria ţării lor după 
ce au participat la primul lor turneu final. Macedonia de Nord a 
pierdut toate cele trei partide din grupă (cu Olanda, Ucraina şi 
Austria), însă au arătat un joc frumos şi curajos, lăudat de mulţi 
specialişti şi de fani. 

CARIERA DE FOTBALIST
Zajkov a fost considerat un „copil minune“ al fotbalului 

nord‑macedonean, în special după ce, la doar 17 ani, a fost votat 
cel mai bun fundaş al sezonului 2012 – 2013, în prima ligă a ţării 
sale. La fel ca Ndong, şi‑a părăsit ţara natală la 19 ani, când a 
semnat cu clubul francez de primă ligă Rennes.  Nu a reuşit însă 
să se impună la prima echipă a francezilor şi a plecat în Belgia, 
la Charleroi, pentru care a jucat 5 ani. Ulterior a semnat cu Lev‑
ski Sofia şi apoi cu Vorskla Poltava, echipă pe care a părăsit‑o 
rapid, după începerea războiului din Ucraina, împrumutat fiind 
la Slavia Sofia. A venit la Universitatea în luna ianuarie a aces‑
tui an şi a avut parte de un debut memorabil, chiar în victoria 
împotriva CFR‑ului din sezonul regulat, 2‑0 pe 11 februarie. De 
atunci, Zajkov a fost integralist pentru Ştiinţa în următoarele şase 
meciuri consecutive.



UNIVERSITATEA – CFR ÎN CIFRE

Avantaj psihologic 
alb-albastru  
pe teren propriu

• Ştiinţa a strâns tot mai mult scorul în ceea ce priveşte meciurile 
directe dintre cele două formaţii: din totalul de 36 de partide, 
15 au fost câştigate de CFR, 12 de Craiova, iar 9 au fost egaluri. 

• Universitatea impresionează şi când vine vorba despre ultimele 
meciuri „acasă“ cu adversarii ei de azi: din ultimele 4 întâlniri pe 
Oblemenco, alb‑albaştrii au obţinut 3 victorii şi un egal. Ultima 
victorie a Clujului pe terenul nostru datează de când Marinos 
Ouzounidis era antrenor, în mai 2021.

• CFR‑ul nu are rivali în toată Europa în ceea ce priveşte jucăto‑
rii cu cele mai multe minute jucate în acest sezon: şapte dintre 
fotbaliştii lor au depăşit borna de 3000 de minute petrecute pe 
teren. Este vorba despre Camora (cu 3667 de minute!), Deac, 



Scuffet, Boateng, Yuri, Burcă şi Manea. De partea cealaltă, Uni‑
versitatea are în Screciu liderul de minute pe teren (2780) şi 
doar alţi cinci jucători au jucat mai mult de 2000 de minute: 
Ivan, Creţu, Vătăjelu, Mateiu şi Lazar.

• La meciul de pe Oblemenco din luna februarie, Eugen Neagoe 
a obţinut abia a doua victorie împotriva lui Dan Petrescu din 
carieră, în cele 20 de partide directe disputate între echipele pe 
care le‑au antrenat cei doi.

• Este o confruntare de la distanţă între Andrei Ivan şi Angelo 
Janga, amândoi golgheterii formaţiilor lor, fiecare cu câte 10 
reuşite în campionat. Lucru curios, şi ocupanţii celorlalte două 
locuri în top 3‑ul marcatorilor celor două echipe sunt la egali‑
tate: Ivan şi Janga sunt secondaţi de Markovic şi Creţu, respec‑
tiv de Deac şi Manea, cu câte 5 goluri fiecare.

• Dacă CFR‑ul şi‑a marcat golurile din acest sezon în mod echi‑
librat în ceea ce priveşte perioada, cu circa 52% din goluri în 
prima repriză, Universitatea este clar o echipă care se descurcă 
mai bine în părţile secunde ale partidelor, semn, poate, al unei 
superiorităţi fizice olteneşti. Aproape 66% dintre reuşitele Şti‑
inţei au venit în a doua repriză, inclusiv cele două goluri cu care 
a bătut ultima oară CFR‑ul, chiar la Craiova.

• Se întâlnesc două formaţii cu medii de vârste mai degrabă ridi‑
cate, deşi Universitatea a scăzut simţitor în acest clasament după 
plecările din iarnă ale lui Nistor, Papp şi Martic. Astfel, Ştiinţa 
are o medie de vârstă de 25,8 ani, iar CFR‑ul una de 27,4 ani. 
La 40 de ani, Ovidiu Hoban este unul dintre cei mai în vârstă 
fotbalişti care au jucat vreodată în prima ligă. Acesta a strâns 
576 de minute în toate competiţiile din acest sezon, ba chiar a 
reuşit 2 goluri şi 2 pase de gol.

• Un alt clasament interesant este cel al posesie, capitol la care 
Craiova conduce detaşat dintre echipele de playoff, cu o pose‑
sie medie a balonului de 60,3%, iar CFR‑ul este ultima, cu doar 
47,4%.



Adversarii la zi  CFR

Probleme de lot,  
dar foame de puncte

• Trei jucători de bază ai ardelenilor sunt incerţi pentru meciul 
de pe Oblemenco: Camora este încă nerefăcut complet după 
accidentarea din meciul cu Rapid, Boateng s‑a accidentat şi el 
în amicalul de lunea trecută cu Hermannstadt, iar vârful de atac 
preferat de Petrescu, Rangelo Janga, a revenit în România abia 
vineri, după zboruri însumate, conform unui calcul făcut de 
Prosport, de 30.000 de kilometri. Janga a reprezentat selecţi‑
onata ţării sale, Curacao, în meciul oficial pierdut cu Canada 
(0‑2), pe teren propriu, dar şi în amicalul disputat în Argen‑
tina cu campioana mondială din deplasare, pierdut cu 7‑0. În 
această partidă, Lionel Messi a marcat un hattrick.

• Amicalul dintre CFR şi Hermannstadt s‑a disputat luni la Cluj 



s‑a terminat la egalitate, 1‑1. Sibienii au deschis scorul în minu‑
tul 54, autor Petrişor Petrescu, iar CFR a egalat prin Maglica în 
minutul 60. De la CFR au jucat majoritatea titularilor care nu 
erau accidentaţi sau plecaţi pentru partide internaţionale.

• CFR‑ul a mai pierdut un atacant de la care îşi făcuse mari aştep‑
tări, la începutul acestei luni: Cephas Malele ar fi plecat de la 
Cluj invocând motive personale şi a fost prezentat recent ca nou 
transfer al echipei chineze Shanghai Shenhua.

• Au pierdut trei meciuri de la reluarea competiţiei, în luna ianu‑
arie: cu FCSB pe teren propriu, respectiv cu Universitatea şi 
Lazio în deplasare. În niciuna dintre aceste partide nu au reuşit 
să marcheze.

• În urma programului foarte încărcat din acest sezon, Deac şi 
Petrila au ajuns recordmani în ceea ce priveşte meciurile jucate 
pentru echipa de club. Deac a jucat 46 de partide în anul com‑
petiţional 2022 ‑ 2023, împărţind prima poziţie în topul celor 
mai utilizaţi fotbalişti din primele ligi europene cu Sam Roscoe, 
fundaşul central al nord‑irlandezilor de la Linfield. Petrila îi 
urmează pe cei doi, cu 45 de prezenţe separate pe teren, dar 
mai puţine minute jucate.

• Venit în vara trecută de la Apollon Limassol, atacantul de 30 de 
ani cu dublă cetăţenie Rangelo Janga este cel mai bun marca‑
tor al clujenilor, cu 10 reuşite în actualul sezon. Acesta a înscris 
inclusiv în prima etapă din playoff, în egalul, 2‑2, cu Rapid. În 
clasamentul paselor de gol, Ciprian Deac nu are rival: execu‑
tant obişnuit al fazelor fixe, acesta a reuşit nu mai puţin de 15 
assist‑uri, fiind secondat de Petrila şi Roger, cu câte 5 fiecare.

• CFR‑ul pare altă echipă decât formaţia ermetică cu care ne‑a 
obişnuit Dan Petrescu în anii trecuţi. În ultimele deplasări (la 
Sepsi, Petrolul şi Craiova) clujenii au primit câte 2 goluri, iar 
ultimele lor 7 partide din Superliga au avut o medie impresio‑
nantă, de exact 4 goluri marcate pe meci.



După�90�de�ani,�a�sosit�
momentul�să�spunem�„adio“�
primei�case�a�Ştiinţei

A început demolarea vechiului stadion „Tineretului“, pe locul 
căruia va apărea o arenă multifuncţională, dedicată mai multor 
discipline sportive. Pe măsură ce buldozerele dărâmau cele două 
tribune (denumite, pe vremuri, „Regală“, respectiv „Populară“), 
în minţile şi sufletele noastre începeau să se depene toate clipele 
frumoase trăite de Universitatea acolo.

În primul rând, ca să facem o parafrază, se cade să‑i dăm Caro‑
lului ce‑i al Carolului. Stadionul de lângă „Ciupercă“ a fost inau‑
gurat cu mulţi ani înainte de război, în 1933, graţie eforturilor 
susţinute ale militarilor craioveni care au muncit la construcţia 
lui. La inaugurare a participat și regele României de la acea vreme, 
Carol al II‑lea, iar stadionul a purtat numele Majestăţii Sale pe 
perioada interbelică. Lucru mai puţin cunoscut, o echipă de fot‑
bal din Craiova care a precedat Universitatea, anume FC Craiova, 



obţinea titlul de campioană a României în sezonul 1942 – 1943, 
disputându‑şi meciurile de acasă pe „Carol al II‑lea“. Titlul respec‑
tiv avea să fie anulat însă ulterior, pentru că competiţia s‑a ţinut 
în timpul celui de‑al doilea război mondial, când mulţi dintre fot‑
balişti şi membrii staff‑urilor erau pe front.

Odată cu abolirea monarhiei şi schimbarea regimului, numele 
arenei s‑a schimbat în „Tineretului“. Tot atunci apărea şi noua 
echipă a studenţilor craioveni, UNSR Craiova, cea care va fi fost 
redenumită CSU Craiova în 1950, apoi Ştiinţa Craiova în 1953 şi, 
finalmente, Universitatea Craiova, în 1966.

Pe Tineretului, Ştiinţa a obţinut prima sa mare performanţă: 
promovarea în Divizia A din 1964. Însă micuţa arenă (capacita‑
tea era de circa 10.000 de locuri) avea să se dovedească curând 
neîncăpătoare pentru pasiunea născută în jurul echipei fanion a 
oraşului. La doar un an de când îşi schimbă numele din Ştiinţa 
în Universitatea, clubul nostru se mută pe „Central“, şi el demo‑
lat între timp, dar la acea vreme un stadion nou şi entuziasmant.

Începând din 1967, arena Tineretului a fost folosită doar pen‑
tru antrenamente şi meciuri amicale, însă în 1979 se juca totuşi 
pe ea un meci oficial intrat în istorie. În singura ediţie a compe‑
tiţiei Cupa FRF, câştigată de altfel de Universitatea, echipa noas‑
tră învingea Steaua la scor record, 10‑0, în zorii generaţiei care 
va fi devenit Craiova Maxima. Golurile erau înscrise de Irimescu 
(4), Cârţu (2), Crişan (2), Donose şi Ţicleanu. După partidă, zia‑
rul „Înainte“ titra „Scorul putea fi mult mai mare!...“. În cronica 
meciului e lăudată dârzenia şi pofta de joc a oltenilor, în ciuda 
faptului că îi lipseau şase piese grele: Balaci, Lung, Cămătaru, 
Ştefănescu, Marcu şi Purima.

Dacă vă e dor de vremurile de glorie ale stadionului proaspăt 
demolat, multe scene din comedia din 1967 „Balul de sâmbătă 
seara“ (regia Geo Saizescu) au fost filmate chiar pe el.



Leoaică tânără, 
iubirea pentru 
fotbal

Clubul nostru se bucură să anunt�e că am implementat, î�n premieră 
î�n România, programul „player escort“ î�ntr‑o competit�ie de fotbal femi‑
nin. Echipa de fete a Universităt�ii a fost î�nsot�ită la intrarea pe teren, 
î�naintea meciului cu UTA, de micut�ele fotbaliste ale clubului de juni‑
oare CS Academic Craiova.

Clubul la care activează fetit�ele din imagini a fost creat î�n colaborare 
cu Disney s� i FRF s� i e un proiect care vizează î�ndrumarea către practi‑
carea sportului rege a fetelor de 5 – 8 ani.  

Cât despre meciul Universităt�ii, „leoaicele“ noastre au câs�tigat meciul 
din etapa a 10‑a a Ligii a III‑a de fotbal feminin cu scorul de 5‑0. A fost 
de altfel ultima etapă a seriei I a competit�iei, fetele noastre ocupând 
un onorabil loc 2, î�n spatele celor de la Poli Timis�oara.


